
 

 

    קבוצת לימון סיימה שלב 
 !ויוצאת לדרך חדשה. בהצלחה

 

 

 2583  מס'   *  שבעו שמוניםשנה 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 22 מס'    23.7.2021     תשפ"א    אב יד'      עלון קיבוץ כפר מסריק 
+ 

 

 1111112010  9   



 

חם בצורה חריגה.  השבוע היהשלום לכולכם. 
ויר משתגע ואומרים שבכל העולם מזג הא

אבל כמו שנהוג לומר: "צרת רבים נחמת 
מה זה עוזר שבסין יש  –טיפשים". ובאמת 

 שנה 1000 שיטפונות שמוגדרים שאסון של
בגרמניה, בלגיה,  –אפילו במערב אירופה ו

הצפות שלא היו במאה האחרונה.  -ובהולנד 
  אצלנו חם ובעיקר לח וזה קשה ומעייף. 

בשבוע שעבר ליווינו את חברנו אלי שטהל 
שבאותו ערב, שעות ספורות  -למנוחות. יצא 

יה הופעה יאחר כך נערכה בבריכת השח
)שהיתה מתוכננת מזה זמן( של הזמר דני 

רובס. כמו תמיד עלתה שאלה האם לקיים 
ו לבטלה. אני מניח שהמשפחה את ההופעה א

שנשאלה לדעתה נתנה את הסכמתה להופעה.  
כשישבתי בערב בבריכה עבר בי הרהור על 

אורחות חיינו. הנה, רק חזרנו מהלוויה וכבר 
 -מצד שני  יושבים ונהנים בהופעה שמחה. 

בהחלט להסכים עם משפחת שטהל  אפשר
ועם כל   המסר שהחיים חייבים להמשךו

 למסלול. זרים חו –הקושי 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

בחיפה נפתחה תערוכה גדולה וחגיגית לציון 
שנה למוזיאון החיפאי. חברים שהיו  70

בתערוכה שמחו לגלות פסל יפה של קובה 
מסריק ותיק תרם -חבר כפר –ליבל ז"ל. קובה 

 מפסליו והם מוצגים בטובים שבמוזיאונים. 

 

 זהו פסל היונה של קובה במוזיאון חיפה

פת הקורונה מרימה ראש חוזרות. מג מסכותה
וגם אצלנו יש כבר מאומתים ומבודדים. צריך 

 רלא מעט נחישות כדי לחזור לימים שהיו וכב
צח"י המקומי יחד עם קיווינו שלא יחזרו. 

 –הנהלת הקהילה חוזרים וממזכירים לכולנו 
חייבים לחזור לעטית מסכות במקומות 

 אסור לזלזל ולהקל ראש.ה וסגורים. אין בריר
 הבריאות קודם כל!

 אברהם.    שבת שלום ו... שנשמע גם מכם. 



 

את הרשימה הבאה מצאנו בפייסבוק וחשבנו 
 מסריק-יא חשובה לכולם ובעיקר לחברי כפרשה

 מלבים את השנאה בשקרים
קראתי היום שאורלי לוי אמרה ש״הקרקעות של 

הקיבוצים הן באזורים מאוד טובים, מאוד 
 .יהנו״ינחשבים נדלנית. הילדים שלהם 

 !יש!!! אני בן של קיבוצניקים. אני אהיה עשיר

אז רגע לפני שהתחלתי לתכנן את הטיול 
למלדיביים ושניה לפני שהזמנתי לי מזרטי 

חדשה, החלטתי לבדוק את הטענה של חברת 
הכנסת לוי. הרי אני בחור יסודי. וגם חברת 

הכנסת לוי, איך נגיד, אין לה מוניטין של מישהי 
 ....שדוברת רק אמת

אז ניסיתי לשים את מפת הקיבוצים של ישראל 
ן של אתר מדלן. צירפתי "על מפת מחירי הנדל

 (גולאת התוצאה למי שרוצה )אני לא גרפיקאי ד
לוי שוב לא ממש  ת אורלימסתבר שחברת הכנס

 .דייקה
כלומר, יש כמה קיבוצים שנושקים לאזורי 
 .הביקוש, כמו געש, שפיים, יקום ותל יצחק

הקיבוצים... זה לא ממש  260אבל לגבי שאר 
 .נכון

למעשה, אם תסתכלו על מפת הקיבוצים 
בישראל, ותחברו את הנקודות בקו, תקבלו את 

 .ישראלמפת ארץ 
 ....בצפון: משניר, דן, דפנה, מעיין ברוך

 ,דרך יפתח, מלכיה, יראון, ברעם
 אל אדמית, חניתה וראש הנקרה

 :בדרום
 .... סמר ויטבתה אילות, אליפז,

במזרח: קליה, מצפה שלם, עין גדי, מעוז חיים, 
 ....שדה אליהו, כפר רופין, גשר

במערב וסביב רצועת עזה: זיקים, כרמיה, יד 
כי, ארז, ניר עם, סעד, בארי, כיסופים, נירים, מרד

 ....ניר עוז, חולית, כרם שלום
זיוון, מרום גולן, אורטל, גשור,  ןברמת הגולן: עי

 ....מיצר

 .וזאת רשימה ממש ממש חלקית

למעשה הקיבוצים הם גבולותיה של מדינת 
הנוכחיים או גבולותיה ישראל. או גבולותיה 

ם הוקמו כנקודות ימת בה הוקמו. הבתקופה מסו
ישוב קיצוניות כדי להגן על גבולות הארץ ועל 

מנת לקבע אותם. וגם קיבוצים אשר לא הוקמו 
ממש על הגבול, הוקמו כדי להוות רצף 

טריטוריאלי אל אותן נקודות מרוחקות, או כדי 
להגדיל את הנוכחות היהודית בשטחים אשר היו 
 מאוכלסים ברובם ע״י ערבים או שהיו כל כך לא

 .ראויים למחיה עד שלא היו מאוכלסים כלל

הקיבוצים נמצאים ברובם המוחלט באזורים עם 
ן הכי נמוכים בארץ. בפריפריה "ביקושי הנדל

 .המרוחקת

הקיבוץ בו גדלתי )ושאותו אני מאוד אוהב(, 
קיבל מיקום ממש טוב יחסית. בין חיפה לעכו. 

לפני שבוע נתקלתי בתמונה של החלוצים 
 -את הקרקע אשר הוקצתה להם  מגיעים לבחון

זהו. לא חשמל,  -דיונות חול, קצת ביצות, אבנים 
כלום. מסביב לא  -לא מים זורמים, לא ביוב 

היתה מדינה ולא צבא שישמור עליהם ולא 
 .כלום

הם ייבשו את הביצות, סיקלו את האבנים, חרשו 
שנה השקו  81את השדות, שמרו בלילות ובמשך 

יש שם דשא ועצים  את הקרקע בזיעה. היום
 .ובתים נחמדים עם גג אדום

ידם בנו בקריות דירות במחיר למשתכן, ממש ל
אשר למרות מחירן האפסי נותרו כמעט כולן 
ריקות. אבל אורלי לוי והקשת המזרחית לא 

רוצים את הקרקע שצמודה לקריית מוצקין. שם 
שנה.  81 אף אחד לא השקה את הדשא במשך

את  -כפר מסריק ל הם רוצים רק את הקרקע ש
 .כבשת הרש

אז יש בוודאי כמה קיבוצים במרכז הארץ, אשר 
הרוויחו מעט מהקרקעות אשר עליהן הם 

יושבים. אבל לא יותר ממי שקיבלו קרקעות 
ברמת השרון או תל מונד. עבור רוב הקיבוצים 

 .זהו ממש לא המצב

לאורלי לוי כבר לא ממש נשאר מוניטין להרוס, 
את אותם דברי הסתה גם אבל לצערי שמעתי 

מעוד אנשים. השקר הזה מסופר כבר הרבה 
ים אשר באו ישנים. על הקיבוצניקים הפריבילג

 .לארץ וישר קיבלו חלקת דשא, גג רעפים ובריכה

כמו אורלי לוי, נתניהו אבל כנראה שאנשים 
תמיד יהיו מי  -חיים תמיד יהיו -ואבישי בן

 ...לבו את השנאה בשקרים. זה משתלם להםישי

 עופרי מסד   



 

 

 14.7.2021אלי שטהל ז"ל  נפטר 
                                                             יום עצוב מאד לנו היום. אנו נפרדים מחברנו אלי שטהל. 

                                                         איש גדול וחזק מבחוץ ומבפנים. חכם, מתעניין, רואה 
 , סביבנו.באור מיוחד כל שקורה סביבו

                                                    אדם מקהילתנו הולך לעולמו, ומה אנחנו באמת יודעים 
 עליו? מה מסתתר בתוך דמותו?

                                                         איגור, בן יחיד בשם  נוֹבְצֶהאב  ב 1934אלי נולד בשנת 
                                                           ברותיתבקהילה יהודית קטנה וח תסוציאליסטילמשפחה 

                                                    דל בבית חם. אביו, גאלי י המלחמה. נבצ'כוסלובקיה של לפ
                                                               היה בעל חברה בתחום הרכב איש עם חוש טכני מפותח,

 . עקרת בית מו,וא

יפר הפכו החיים לבלתי נסבלים. בעדותו, ס תהאנטישמיבסלובקיה הכל השתנה בתקופת השואה.  
אלי בכאב עצום ברגישות וברגשנות על התקופה שהשפיעה ולוותה אותו כל חייו, אך לא מנעה 

ן, התנאים הקשים ותהפוכות השואה מחד, והישרדותו של דממנו לחיות חיים מלאים וטובים. האוב
הם סיפור שראוי שכל מאידך, הילד קטן הרואה את העולם סביבו באופן מפוקח ברור וראליסטי 

 למד על משמעות ההתמודדות האנושית.אדם י

בה, עבר תהליך שיקום ארוך, הצטרף לשומר הצעיר והכין אלסמו לברטילאחר המלחמה עבר עם א
 עצמו לפרק הבא של חייו. 

בקית ומסריק בקבוצה של נערים בני גילו, דוברי השפה והתרבות הסל-עלה לארץ הישר לכפר 1949ב 
הנערים הצעירים מקבוצת    .יחד החלו לחיות מחדשו הפורציםקבוצת הם נקראו   .שחוו את השואה

 קבוצת תמיכה וחיזוק זה לזה מאז ולאורך כל חייהם.  והיוחברים בלב ובנפש ו פכו להיותההפורצים 

התגייסו כולם לשירות הנח"ל כקבוצה  1952 -אך ב לא קלה הייתה ההתאקלמות בקיבוץ ובארץ
 מגובשת מאד.

אחר כך נולד בנם הבכור ליאור ומאוחר יותר אופיר שלש שנים , 1954 שנתבאלי התחתן עם עדה 
 ושגיא והחיים החלו לחייך למשפחה הצעירה. 

סק בהדרכה ובליווי עגידול הכותנה בגליל המערבי ו מייסדיהיה בין . הוא אלי עבד בחקלאות
הפיכת  היול וביהשהגדולים  זור.  מאוחר יותר ריכז את ענף המים ובין הפרויקטיםחקלאים מהא

 הגד"ש. בריכות דגים לשדות כשרתוה לשדה פורח הביצהשטח 

עם הקמת דוקרט, היה מהראשונים שהקימו את המפעל, וכישוריו הטכניים נוצלו היטב בהקמת 
 אלי להיות רכז הקניות של הקיבוץ. מונהמכונות הדפוס וההדבקה. לאחר כמה שנים 

מאד היו מכה ם פטירת בנו ליאור ורעייתו עדה עשחווה אלי וחוותה המשפחה האסונות הקשים 
החיים חייבים שעם כל הכאב והקושי, אמר ויישם  ,אך אלי, בכוחות שלא ייאמנו החליט .קשה

 .נכדים ונינה אחת 7להמשך. אלי הפך להיות סבא גאה ל 

 

 

 



 

 עבודההנות מהחיים גם ללא יבקיבוץ המשתנה, התייתר תפקיד ריכוז הקניות ואלי למד שאפשר ל
קשה ומפרכת. הוא למד, השכיל, התעניין, הרחיב אופקים ודעת ובגיל מבוגר שוב ניצל את  פיזית

יכולותיו הטכניות ולמד לעבוד במחשב ולחרוש את האינטרנט. בשנת הקורונה האזין להרצאות 
 רבות מאד בזום.

לושקה נים האלו, בכל הששנים נכנסה לושקה לחייו ולליבו והפכה להיות חלק מהמשפחה.  15 לפני
 היא דמות משמעותית מאד לאלי ולמשפחה.  

איש מאדם מלא עשייה, יוזמה, מנפרדים גדול. ב צהיום אנחנו נפרדים ממך אלי בכאב עמוק, בע
 עד הדקה האחרונה בחייו לעצמו עקשן, שלא ויתרדעתן ו

היקרה. אתכם כואבים את חסרון האב הסב והחבר  אנו מנחמים ומחבקים אתכם כל משפחת שטהל
 .הכל כך אהוב ומשמעותי

 רון כהן                   

 דברי פרידה מאלי
שבועות בהם הגוף של אלי שידר אותות מדאיגים של מצוקה, על כך שהחיים נעשו כבדים  3-לאחר כ

ומעיקים מדי עבור מערכות הגוף, אתמול בא הסוף. עכשיו לא נותר אלא להיפרד ולהביע צער וכאב 
 יחד עם כבוד ויקר וגם להתמקד בזכרונות הנעימים.

נים, כמטפלת של אליזבת, האמא של אלי. נתקבלתי ש 23אני הגעתי למשפחת שטהל ולקיבוץ לפני 
במשפחה בחום ובכבוד וההרגשה הזאת נמשכה במשך כל השנים ואפילו התחזקה כשנהייתי בת 

ה רבה בזכות עבודתי בבית זה נכון גם לגבי היחסים שלי עם שאר חברי הקיבוץ, במידזוג של אלי. ה
 נטיית הלב שלי לנתינה ולתמיכה.פשרה לי לממש את הכישורים המקצועיים ואת עזר, שא

כרתי, הערכתי ואהבתי את עדה, אני לא התיימרתי להחליף אותה ואת מעמדה הבולט כמי שה
והוא קרא לי, ביקש ממני לחזור  יותו לבדבמשפחה. לאחר אסון התאונה, אלי התקשה לשאת את ה

כל מאודי לעשות את לכאן ולנסות לעזור כמידת יכולתי. לא יכולתי להיות עדה, אך השתדלתי ב
המיטב ולעזור לאלי להמשיך את חייו. בהתחלה זה היה ממש לא קל וגם בהמשך היו תקופות קשות, 

 אבל יש לי סיפוק רב מכך שהענקתי לאלי את העזרה שנזקק לה ומכך שהשתלבתי במשפחה. 

בלשון אלי היה עבורי תחליף אח, אבא, הכל. גם בימים טובים וגם בקשים הוא היה חבר טוב, 
המעטה,  שיכולתי לדבר איתו על הכל ולשתף אותו בדברים שלא יכולתי עם אף אחד אחר. 

השתדלתי מאוד לנצל את הידע המקצועי שלי כדי לספק לו את הטיפול הרפואי הטוב ביותר. עם כל 
הקושי הכרוך בכך לפעמים, אהבתי לטפל בו והוא ידע להעריך את מאמציי ולהביע תודה והוקרה. 

 מת בתחושה שהוא עטוף בחום ובתמיכה אוהבת.הוא 

חלק יקר ערך בשותפות שלנו היו הילדים, הנכדים והנינה, שמאוד נקשרתי אליהם, ואני מלאת תודה 
 פשרו לי להיקלט ולתפקד כרעיה וכסבתא.כה על שכיבדו את אהבתו של אלי ואוהער

כה הדדית, שאשא את רישומן שנים משמעותיות של שותפות ותמי –שנים  15אלי ואני היינו יחד 
בנשמתי עד ליומי האחרון. רחשתי לו אהבה והערכה ועד לרגעיו האחרונים הייתי איתו ולצדו. היה 

 לו תפקיד חשוב ויקר בחיי ואני לא מאמינה שיימצא לו תחליף עבורי.

 ק הל ו ש                                                                             



 אלי יקר
בכל פעם  אתה   "סבוש" שלנו בפי הילדים שלי  וכשברי נולדה קבלת את התואר  "סבא סבא".

"ילדים " קראת להם גם כשבגרו והפכו  שנפגשנו השיחה גלשה  וחזרת לכמה שאתה גאה בילדים.
 לאנשים .

שהיה דבר מה אחר "סבא ינסה לתקן" זה המשפט של סבתא עדה בכל פעם שהתקלקל משחק או 
 השבורים של כולנו לאחר התאונה שבהרק את הלבבות  זקוק לתיקון בבית, אכן ידעת לתקן הכול.

בעזרתה של לושקה הדבקת את השברים זה לאט לאט  תנו סבתא עדה לא הצלחת לתקן.נלקחה מא
 אתמול הדבק התקלקל והשברים התפזרו לכל עבר....  לזה.

ומעכשיו אתה  ה שלנו ואת המעמד של "ראש השבט"קבלת את התואר "סבא" מברי האהוב -אופיר 
תלמיד  ,נזכור אותך חזק וחסון אוהב את החיים, שמח, מוקף במשפחה אוהבת ,אלי.    "סבא מתקן"

, לא מוותר על אף תרגיל בהתעמלות שלי ובשנה האחרונה מתרגל כניסות חרוץ בקורסים של יהל
                                                                                                                                      .לזום

 אוהבת איילת                                   .   נוח על משכבך בשלום

 אבא
 נינה . פה כלות ,נכדים ואפילוהקמת משפחה ענבגרת ו ילד עיקר עיסוקך היה לשרוד. כשהיית

הבנתי מה עבר והקשבתי להם בשקיקה רבה שלך,  כרי הסיפוריםבשנים האחרונות בהם נפתחו ס
  עליך בתקופות השונות של חייך.

האחרים שחוגג  הזיכרונות והסיפורים בולט חג אחד חשוב ומיוחד מכל החגים ,מכל שלל החוויות
בכל שנה לאחר הטכס בקיבוץ מתכנסת כל המשפחה המורחבת  עם ישראל והוא יום העצמאות.

 :   , אישי, ואמירה ברורה שלךת כוסית זו היא מעין ניצחון פרטילהרמת כוסית לכבוד המדינה. הרמ
 " בכך ואני מאד גאהני פה בארץ שלי בקיבוץ שלי א"

את ליאור ואת  נוטלטלות, איבדמשפחתנו עברה  במסורת זו. מבטיח לך אבא שנמשיך איילת ואני
 אמשיך בדרך זו, הדרך שלך. , הקפדת לשמור על אחדות המשפחה.אתה אבא .אמא

 . אוהב אופיר

יפן. אגב: קיצ'י משמש שופט בכיר מטוקיו  –שלח ידיד המשפחה קיצ'י  בעבריתאת הקטע הבא 
  ירי המקצוע בעולם. כטה באולימפיאדה בטוקיו. הוא נחשב אחד מבארבמקצוע הק

 שלום משפחת שטהל
עי בבוקר טלפון לצלצל, מסך פלאפון ציין בלי יביום הרב אלי בשלום.מאני מאד מקווה שנפרדתם 

ר"  היה לי קשה להשיב. הרגשתי מיד ט"אבא נפ : שקט בקולהיה אופיר, הוא התחיל זה מספר. 
הוא ספר שאלי נפטר  ?לךשאלתי אותו  איך אלי ה דברתי כמה משפטים. - להזיע. ניים שלי מתחיליע

 ך בלי כאבים וסבל.לייצה שכולם .  אני רותפעם אחשם לם הולכים ולנה.  אנחנו כיבש

אני  יפנים צעירים. 17 ,הגענו לקיבוץ ,באפריל 1972-מסריק . ב-כרונות טובים עם כפרייש לי הרבה ז
 תחצי שנה ועברתי לגור בעיר, משפח עזבתי קבוץ אחרים.  לומצת הכי טובה מכקבלתי משפחת מא

-יע לתלאמצע שבוע הגכל רות ווכשעבדתי בשגרירות, אז אלי עבד במק שטהל עזרה לי הרבה מאד.
 סביר לי על קיבוץ ומשפחה. פגישות נהדרות.האז הוא על יד שגרירות. ן יאביב.  משרדו היה בבני

מת קיבוץ והוא באמת המתין לי בצ .שתתפתי מרתון כנרת, הוא אמר לי "אני בא לעודד"הפעם אני 
   .יפן" תבייש אתהוא אמר לי "קיאיצ', אל  לא הגעתי אפילו בחצי, כמעט גוסס.עוד מעגן. אני 

                                      ניים.יכרונות טובים, אבל לא רוצה להזיע יותר מדי בעייש עוד ועוד ז
 אליך.  לים נים ממעלה, אנחנו גם מסתכינכדים ונ ,ילדים – אלי, תשמור שבט שטהל

 קיאיצ'



 של חברות יםשנ 75
ילדים ששרדו היינו  ;ת השומר הצעירתנוע, כשהצטרפנו לאלי ואניהיינו, עשרה -אחת-עשר ניב

, יחד עם חברנו יוסי צחור הנמצא בסלובקיה כן, היה אלי אסיר במחנה עבודה-לפני) .את השואה
 ילדים בני שמונה, תשע, עשר במחנה כפוף למשטר פשיסטי!(אתנו כאן. 

אשר נעלה לארץ כ"יר שמילותיו: ש –עברית לא ידענו  –שרנו בסלובקית  עשרה-שתים בגיל
 ."הורהנצא במחול החיה חיי עמל ולבנות את המולדת, נ

צ'כיה. באחד הבקרים נאמר לנו:  בלב במחנה קיץ של התנועה ביער שהינו עשרה-שלושבגיל 
. תרחיקו לכת ככל שניים ליום שלם אל מחוץ למחנה-"עוד מעט יחל אירוע מיוחד: תצאו שניים

אלי ואני גמענו קטו בדרככם". , ורק עם רדת החשכה תשובו אליו. תאכלו מה שתל  שתוכלו
, קלינו אותם קטפנו אוכמניות, ובשדות שבשולי כפר אספנו תפוחי אדמה  ביערות מרחקים.

. את צימאוננו הרווינו במי פלגים צוננים, השבענו את רעבוננוובמקום מוצל במדורה שהדלקנו 
עם ערב חזרנו למחנה. אינני זוכר על מה שוחחנו בלכתנו, אבל אותו טיול עצמאי של שנינו ו

  בלבד שמור עמי כחוויית נעורים נפלאה.
 

, וגם התחלנו בעבודת כפייםץ: למדנו עברית ועלינו לאר היינו כאשר עשרה-חמשבני פחות מ
בגיל  בללעת זקנה, א על הצפוי לנואז, בגיל הנעורים, איש מאתנו לא חשב  .שרנו ורקדנו

  ...לפני שבעה עשוריםומעלה זוכרים חוויות מ שמונים וחמש
בילדותו  את אשר עבר עליו אלי ולא במשך שנים רבות לאחר מכן, לא שמעתי מפי לא אז

בדן ואו יבל אישס – ילדותוטראומות התמודדותו בנראה שהשתיקה הייתה חלק מדרך . הדאובה
הקשות שנשא בחוויות  ,רק שנים רבות מאוחר שיתף אותנו, חבריו .אבא ובני משפחה אחרים

 עמו.
 

לתרום כדי נרתם בכל מאודו כפר מסריק. הוא באלי בחר לחיות , משותף בנח"לנו האחרי שירות
כל בכל עבודה ומסור בוברבות השנים היה חרוץ מאין כמותו, . היה וקיבוצנ בבנייתאת חלקו 

ובשנים הרבות שבהן  , בעבודה במפעל דוקרטשונות בעבודות שדה –תפקיד שלקח על עצמו 
יושרו ומוסריותו היו תכונות בולטות באישיותו; לצד מיומנויותיו הטכניות,  .שימש רכז קניות

 בראש ובראשונה מעצמו. ומזולתו, את אלה הוא דרש 
הובנו  הם, וזאת על מנת להיות בטוח שובמהלך השנים שוחחנו רבות; לעתים האריך בדברי

, לא עבר לסדר היום לפני שהביע את לא צודקת וו  מעוּזיהה מה שנראה בעיניו כראוי. כל אימת ש
 .ביקורתו ואת עמידתו על העקרונות שהנחו אותו בחייו

 ונגע . אהבתו ודאגתו לשלומהאמו בערוב ימיהתו את פלה בחלקו של אלי בלוו  זכות גדולה נ
 . מאוד ללבי

כשם ששמחתי ושמחנו יחד עם אלי לרגל הקמת משפחה עם עדה והולדתם של ליאור, אופיר 
האח ליאור. כל פרידה מאדם יקר מלוּוה בתוגה -אובדנו של הבן עלם מיחד ע התאבלתיושגיא, 

 בן כואב שבעתיים. עמוקה, אך מותו של

איילת ושל שגיא ונישואיהם של אופיר שפחת שטהל עם מבבית  קורת הרוחמה גדולה הייתה 
לדאבון הלב, עדה זכתה  גלעד, זיו ועידו!דני, טל, ניב, דרור, נכדים נכדות וההולדת העם ו ,לימורו
אלי ראה למרבה השמחה, ך א –וגם בהן רק ביחס לגדולים יותר  – בשנים מעטות בלבד הל

  .וותוגאם היו מקור , והאותם גדלים ומתפתחים

, אשר ליוותה אותו השנים האחרונות הייתה לצדו לושקה עשרה-בחמששפר חלקו של אלי ש
 ייהם המשותפים ביד אוהבת ובמסירות אינסופית.חב

אף הדווי שהיה -עלבטוחני ש ., העניקה לאלי אושר עילאירןשל דני ו ת, הבנה בריהולדת הני
 ליווה אותו גם בימיו האחרונים.זה שר ואשרוי בו, 

אותו, אך תמיד ליוותה אותי  וצער שפקדאסונות והלא אחת על הבמהלך חיינו שוחחנו 
פי שהגורל התאכזר לאלי -על-אףר: מ  התחושה כי סגור לבו לא נפתח עד תום. עם זאת, או  

ואת  כוחות חדשיםהעניקה לו האהבה שהרעיפה עליו משפחתו בתחנות רבות במהלך חייו, 
 . ת היפה, הטובת קדימה ולראות אהיכולת לצפו

 
לפני קרוב לשלושה שבועות, עת ביקרנו אצלו בבית החולים, הביע מידה של אופטימיות באשר 

 אניעם שובו הביתה נשמע מעודד, אך בדיעבד נראה כי הסוף העצוב היה בלתי נמנע. . למצבו
 נפרד בכאב מחבר יקר, ומשתתף בצער משפחת שטהל כולה.

 פישר אברי



 
  חברתיתההנהלה ה ישיבת

 11.7.2021מיום 
 

: הגר דוכס, הראל כהן, נופר מעין, נוכחים
לימור בוכריס, עמי זינגר, ירון רייז, אבי בלן, 

 רחלי שדה, ליאת בירק
 : עפר מסד, נטע רחמןחסרים

 
  ת השחיהבריכ – 1נושא 

בריכה )יערה גינת, יותם  *מוזמנים מינהלת
 מזרחי, מור כרמלי.  חסר: בן ורדי(

 עדכון כללי על הבריכה – בלן אבי
 קשים מאד לתפעול.  – ימי ראשון

מנסים למצוא את הנוסחה הנכונה 
לתפעול ולחיסול. נכנס רק מי שנרשם 

 מראש.
 באים הרבה מנויים והרבה  – שבתות

מביא אורחים של חברי הקיבוץ וזה 
ליידע על את אבי מאד  ובחשעומס. ל

 אורחים )לפרסם שוב( 10מעל אם יש 

  לא ביטלו הרבה. כולם  –מנויים
 שילמו.

  יש קייטנות ואירועים פרטיים שלא
 מפריעים

 נוהל תשלום: –םאירועי עבודה של חברי

  ניתן דרך בעבר שהתשלום פורסם
 התקציב ולכן בעונה זו ימשיך ככה. 

  שנה הבאה יש לדון בנושא הלגבי
שוב. מקומות עבודה צריכים לשלם 

 .מאשר חברים במחיר שונה

 אירועי פרטיים: תמחור, שעות, מוסיקה:

  23:00בשעה  חייבת להסתייםהמסיבה 
 ולא יאוחר מכך.

  עם צוות מספיק חייב להיות חיסול
 לסיום בזמן )חיסול מהיר(.

  עד השעה  -עבור האירוע התשלום
 ולא מאוחר יותר. שמסיימים לסדר

 

 
 

  יש להכין חוזה מוסדר של כל הנקודות
ולהחתים עליו את והשעות שנקבעו, 

 החבר.מזמין האירוע/

 

 יחסי שכנות ובעלי חיים – 2נושא 
חוזרת ונשנית שמגיעה לפעמים ישנה בעיה 

 סכסוכי שכנים עקב גידול בעלי חיים.ל
יש תלונות מקרב חברי קיבוץ, החיים בשכנות 

העושים להם נזק חתולים ו/או כלבים, בעלי ל
 בגינות ובמרפסות וגם תלונות על רעש.

 מגדלי בע"ח חייבים להתחשב בשכנים 
  אם יש נזקים שנעשו, על בעלי

 החתולים/כלבים לפצות את השכנים

  במקרים בהם זה מגיע לחוסר
תקשורת והבנות אנחנו ממליצים 

 האזורית ללכת לגישור של המועצה

  ההנהלה החברתית יכולה לפעול רק
 החוק ומה שמותר במסגרתוע"פ 

  אנחנו מצפים מבעלי החתולים
בע"ח והכלבים, לדאוג לכך ש

לא יהיו מטרד שברשותם וטיפולם 
 לשכנים שלהם.

 
 

  חברתיתההנהלה ישיבת ה
 18/7/21 מיום

 
: הגר דוכס, נופר מעין, ליאת בירק, נוכחים

נטע רחמן, עמי זינגר, עפר מסד, הראל כהן, 
 רחלי שדה, לימור בוכריס

 : ירון  רייז, אבי בלןחסרים
 
 חברים ושכיריםלהלוואות [ 1

מנהלת כספים, אתי  –*מוזמנות: מירב רשף 
 מנהלת הנה"ח –בנבנישתי 
  –כיום 

  סוגי הלוואות:  שניהקיבוץ עד היום נותן
 לטובת רכישת רכב ולטובת שיפוץ הבית. 

  5בהחזר של עד ₪  30,000ההלוואות עד 
 2.5%המפרץ  משקישל שנים בריבית כמו 

  הלוואות במקביל.  2לא ניתן לקחת 

  שכירים יכולים לקבל הלוואה בריבית של
5% 

 
 



 

 -הצעת מחלקת הכספים ומשאבי אנוש 

 להעביר את נושא ההלוואות לבנק. 
  נעשתה פגישה עם בנק לאומי לקבלת

הלוואה טובה לשכירים. ההסכם הושווה 
 לתנאים שעובדי דוקרט מקבלים.

 
 :דיון בהנהלה

  הנה"ח אינה מערכת בנקאית
 וההלוואות יוצרות הרבה התעסקות.

  במידה והבנק לא מאשר את ההלוואה
חבר, הקיבוץ יכול להתערב או ללעובד 

 ולעזור בקבלת ההלוואה.

 גורם זור ולהקלהרצון של הקיבוץ לע ,
 בעיות.הרבה למקור של 

 בהלוואות  יםשמתגלגל הכספים סכום
משפיע על תזרים הוא גדול וזה 
 הקיבוץ. המזומנים של

  חברי הקיבוץ יכולים לפנות לבנק
לאומי בהסדר הזה בנק שלהם ו/או ל

 ולקבל הלוואה.

 במינוס בתקציב בכל מקרה נמצא מי ש
לא יכול לקבל הלוואות, כי לא תהיה 

 יכולת החזרה של הכסף.לו 

  גם הקיבוץ וגם החברים התקדמו
לעבוד מול הבנקים ולהתנהל מולו. 

להמשיך לתת מעטפת כ"כ  הצדקהאין 
 גדולה לנושא זה.

 

החלטה: הקיבוץ יפסיק לתת הלוואות 
למעט מקרים מיוחדים לחברים ולשכירים 

בהם אין אישור של הבנק להלוואה הכרחית 
 ולמעט אישורי צוות פרט.

 
 קופה קטנה [2

מנהלת כספים, אתי  –*מוזמנות: מירב רשף 
 מנהלת הנה"ח –בנבנישתי 

 
השרות הוותיק גור את לס תהנה"ח מבקש

 :בגללקופת החברים את )כימי חיי הקיבוץ( 
 התעסקות גדולה סביב הקופות 
 מורכבות של רישומים וטעויות 
 רישום ידני שעובר למחשב 
  לטובת החבריםזמין יש כספומט 
  בכל שנה ₪  1000הקיבוץ סופג מעל

 על הקופה

 

 .2022תיסגר באוקטובר  ת הביתקופהחלטה: 
 

 
 

תישאר קופה לתשלומים השונים של חברים 
בדואר וחברים העובדים עם מזומן ומקבלים 

 בתחילת כל חודש את התקציב שלהם. 
 
 שיכון-ועדת שיוך[ 3

בסוגיות הקשורות  עסוקל – תפקידי הועדה
לשיכון עם היבט של השיוך ולכן זה צוות 

 מעורב משתי הועדות הקיימות )שיוך ושיכון(
  –הרכב הצוות 
 בעלי תפקיד:

 מנהלת קהילה –הגר 
 אגף שיכון –דניאלה 

 שיוך –ירון 
 נציגי ציבור:

 ועדת שיכון –רוני סהר 
 ועדת שיוך –עמית אילת 

 אושר -הועדה הרכב החלטה: 
 
 לחברות. [ ועדת קבלה4
 

את להיפגש, לראיין, להכיר  –תפקיד הועדה 
ובסוף להמליץ המועמדים לחברות בקיבוץ 

לחברות של קבלה -או אילשיחה על קבלה 
 .מועמדים

 רכבה, השיתופיות רשם האגודות נחיותע"פ ה
                         לעבור אישור שיחה.  בהצוות חיי

הנהלה המובא לאישור הרכב הצוות  ,לכן
 קיבוץ.השיחת ב האישור חברתית לפניה

 הצוות המוצע:
 רכז –אליהו שחף  .1
 רון כהן .2

 יערה גינת .3

 עדי מורג .4

 בוסקילהשמעון  .5

 איתן שפר .6

 אלדד מאירי .7

 כיום חברות הועדה. -*הגר ודניאלה 

יש המלצה של חברת "בהתאמה", שהועדה  
תהיה מורכבת רק מנציגי ציבור ללא בעלי 

החלטה  נדון בהמלצה ונקבלתפקידים. 
 בהמשך.

 
לאישור  הועדה מאושר ועוברהרכב החלטה: 

)ע"פ ההחלטות החדשות של בשיחה הקרובה 
 האגודות(רשם 

 

 
 הגר דוכס



 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                        

                                                                                                       

 

 

 

                

              

 

 

 

                                                                                   

                                                        

 

 יערה מאירי

 עובדת עד הגיוס בגלידת "גולדה".

 מאור ארליך

 מגשים את החלום שלו להמשיך כשוער בכדורגל.
 שוער במכבי פתח תקוה נוער ובנבחרת ישראל לנוער.

 .דצמברלקיבל ספורטאי לשרות הצבאי, גיוס מתוכנן 

 

 

 רון רייז

 שנתית:, חצי מכינה קדם צבאיתיוצא ל
 "רעות" למנהיגות ישראלית. 

 

 תום שלגמן

       לחיל האויר  4.8 -מתגייסת ב
 תאוויריכלוחמת הגנה 

 



 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                        

                                                                                                       

 

 

 

                

              

 

 

 

                                                                                   

                                                        

 בר רייז

במרח"בים. יוצא לשנת שרות  עובד
 ת מנחם בירושליםיב"בקהילה" בשכונת קרי

 רותם רשף

עובד בגד"ש. יוצא לשנת שרות בתחילת אוגוסט 
 בקיבוץ צובה

 

 

 שיר כהן

עובד בגד"ש וממשיך מתגייס בנובמבר ועד אז 
 לשחק כדורגל בקבוצת הנוער הפועל עכו

 

 עפרי מאירי

 יוצאת באוגוסט לשנת שירות 
 במקלט חירום בויצו הדסים



 

 בני ובנות קבוצת לימון
 מאור, רותם, בר, רון, שיר, תום, יערה ועפרי.

חמישה בנים ושלוש בנות מסיימים את 
 מסלול החינוך ויוצאים לדרך חדשה.

שנות חינוך מבית התינוקות ועד לסוף י"ב  18
עברו חלפו להן. אתם מתחילים פרקים 

חדשים בחייכם, כל אחד עם הבחירות שלו 
 שתיקח אותו הלאה.ועם הדרך 

ההורים מביטים בכם וגאים בכל אחד  -אנחנו 
ומכאן ואחת מכם. אתם רק בתחילת החיים, 

כל אחד ואחת והלאה תעמדו ברשות עצמכם. 
מכם עולם ומלואו עם הייחודיות והיופי 

יחד אתם כולכם והמרכיבים האישיים, ו
מהווים קבוצת גיל בקיבוץ שזה דבר ייחודי 

 בפני עצמו.

ך הגידול והצמיחה שלכם היינו אנחנו בתהלי
כל תנו יחד אההורים, המשפחות הרחבות, ו

מסריק ואף מעגלים רחבים מזה. -קהילת כפר
ליווינו אתכם בשלבי ההתבגרות השונים. 
רבים וטובים עזרו לנו במערכות החינוך 

להביא אתכם עד הלום ולכל  ,ובכלל
השותפים שלוחה תודתנו ואהבתנו. מכאן 

כים תתפצלנה, תתארכנה, והלאה הדר
ותהיינה בחלק מהזמן מאתגרות. הבסיס 

שנתנו לכל אחת מכן ואחד מכם במשפחות 
ובמערכות החינוך נשאר איתן ויהווה את 

 המסד שממנו תצמחו ותתפתחו.

כולנו, ההורים ובני המשפחות, ממשיכים 
לעמוד לצדכם ולצדכן, תומכים ומייחלים 

דעו ומאחלים הצלחה. שמרו על עצמכם. ת
לאהוב ולהתנסות, לצלוח מהמורות 

ומשברים, להעפיל לפסגות ולמצוא את הדרך 
הייחודית של כל אחד ואחת בעולם.  תשמיעו 

כל אחד את קולו הייחודי בעולם, שלחו 
 זרועות ושורשים הלאה ותמשיכו לגדול 

 

ולהתפתח. ובצד זאת דעו את המקום ממנו 
 באתם ותזכרו אותו בכל אשר תלכו. שמרו על

 קשר כקבוצה ככל שתוכלו גם בעתיד.

 ההורים. -אוהבים אתכם מאוד               

 

 
בר, יערה, מאור, עפרי, רון, 

לימונים  - רותם, שיר ותום
 יקרים, 

 18בחודש האחרון סיימתם מסע קבוצתי של 
 שנה יחד במערכת החינוך שלנו.

שם  -המסע שהתחיל אי שם בבית התינוקות
הסתיים  -ולדבר למדתם להתהפך, לזחול

בחברת הנעורים בתהליך קבוצתי שניסה 
 לסכם מעט מהחוויות שלכם.

ביטו אחורנית ה -לפני שתצאו לדרככם רגע
ותראו כמה אתם קבוצה מיוחדת, מלאה 

במשמעות האחד לשני. יצרתם חברות נפלאה 
 ורגעים שילוו אתכם לכל החיים.

                     .צאו לדרככם, כל אחד לפי בחירתו
היה תענוג ללוות אתכם בשלבים האחרונים 

 של הסולם.

  !חיבוק גדול ,נתראה בשבילים

  בשם צוות הנעורים -מיכל
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 יצא לפגרת קיץ החוג הירוק

 מפגשים, סיורים, - פעילות  אחרי שנה ברוכת
החוג  סביבתית יצאנו לחופש. תוופעיל

מפגשים )שאנו הומתקיים כבר שנתיים 
 מתנהלים כך: ("ירוקחמישי " –קוראים להם 

לשיחה או  ,לחןוסביב שתמיד  - הפתיחה
ולאחר )ולפעמים כיבוד קל( קצרה  הרצאה

 גינה בשטח שאנחנו מטפלים בו.מכן עבודת 

נפגשנו עם חברים שקרובים במשך השנה 
לפעילות שלנו ושמענו מהם על תחומי 

                              את : התמחותם. שמענו 
                                האבוקדו על – גירש יואב

מצגת.  עם נדידת הציפורים על - יראון שדה
           של הגדש המורכבות על  – שיפרמירון 

שלה  וניתגעל הפעילות הרב  - שרה אייל
                                  במשרד החקלאות .

ועצי באבוקדו על תורת ההרכבות  - זינגר עמי
                                               פרי.

סיפורי מקום המתחברים  - אברהם אילת
                          בקיבוצנו. המיתולוגים לגננים

כיצד מגדלים צמחים בתוך  - אבי ממילואות
                  וליווי מפעל ד. בשןכולל הדרכה  "חבציץ"

 מענף הנויאקטואליות  שאלות - רעיה גדיש
עצים  20-ל על מיזם השילוט - ד-רחלי ב

                                   נבחרים במרכז הקיבוץ.
על הסוקולנטים והקקטוסים  - סעדהניסים 

 במשתלה הצומחת.

גם  ,בנוסף למפגשים המהנים והמלמדים
.           הקיבוץ ברחבי ותחודייביקרנו בגינות י

סיונו רב השנים יבסיור מלמד מנ יגאל רוסמן
                                         ביתו. בגינון סביב

- על תחום ההידרופוניקה - פניגרנפתלי 
יות וועוד חו גידולי ירקות על קיר ביתו  

זינגר עם עמי  טיול - מחוץ לקיבוץ דומות
לפרויקט הסולארי גם אבוקדו והלמטע 

 לראות את ההקמה.הדגים בבריכות 

           בו נאמר:  סיכום ו סבבלסיום השנה עשינ
לפינת  מאובקת מפינה  הפכנו את המקום"

 המגוון החברתי של #  חמד מזמינה

 

 להתנהלות החוג מצוין המינון# טוב  הקבוצה
מעונין שבשנה  .רגיל להיות עם רוב נשי# 

  גיע לחממת עין שמר בטיול של החוגהבאה נ
האירוח של רותי , החוג נותן לי המון# 

קר יום של עולם מהבו 'יום ה, מקסים
נת שניקח ימעוני#   הצמחים רק שנמשיך

      נוסף  יות על פינות בקיבוץ לפיתוח נויאחר
המפגש החברתי שהחוג מזמן   תאוהבת א# 

שנגיע ליותר # שנמשיך בשנה הבאה #  לנו
      החוג הירוק  ות ולקיחת אחריות עלמעורב

בקיבוץ:              החקלאיים בחגיםפעילים  שנהיה# 
הבאה בשנה  # סוכות ,שבועות ו בשבט,"ט

 . "בגידולים הידרופונייםלהתנסות כדאי 

 ד-רשמה: רותי ב   

 

 



 
 הנהלה כלכליתלמועמדים 

 

בקרוב תיערך הצבעה בקלפי ובה נתבקש 
 ( 8נציגי ציבור חדשים )מתוך  6לבחור 

להנהלה הכלכלית שלנו. המועמדים מציגים 
את עצמם במספר שורות כדי להקל עלינו את 

 הבחירה. 

 אלדד מאירי: 
 לחברים שלום,

אני מעמיד עצמי לבחירה לנציג ציבור 
 להנהלה הכלכלית.

צברתי במשך השנים ניסיון רב בניהול 
בדוקרט. בנוסף לכך הייתי מספר שנים 

דירקטור בסילורה ויצא לי לעסוק בנושאי 
כלכלה בקיבוץ כמו גם לאתגרים ולהשפעות 

 הגלובליות על נושאי הכלכלה.

אני בוגר שני קורסי דירקטורים של מילואות 
ואיגוד התעשייה הקיבוצית ומסיים בימים 

ס של מנטורים עסקיים מטעם אלו גם קור
 "גישות"איגוד התעשייה הקיבוצית ומכון 
 )זאת מלבד לתארים האקדמיים(.

ניהול זה דבר מורכב והכלכלה עומדת בפני 
טלטלות וחוסר יציבות בעולם וארץ. זה יצריך 

בשנים הקרובות ניהול קפדני אך גם חשיבה 
מחוץ לקופסה וריבוי דעות בהתייחס לניהול 

תאגידי הקיבוץ.  הניהול חייב הכלכלי של 
להיות כלכלי אבל בקיבוץ הוא מצריך גם 

שילוב של ראיה חברתית והתייחסות 
למורכבות הנובעת ממבנה הקיבוץ 

החברים על תאגידי הקיבוץ )בקצה  ומבעלות
 הפירמידה(

כמייצג שכבת גיל הביניים אני רואה חשיבות 
גדולה בין היתר לבנות ולהכשיר את הדורות 

, ולחזק את הקשר בין חוליות הבאים
התפקידים המבוגרים תוך  השרשרת של בעלי

 הכנסת והכשרת דורות חדשים לניהול.
 עבורי. מבקש את תמיכתכם והצבעתכם

 תודה וברכה

 
 
 

 הילה שפר
, נשואה לעוז שפר ואמא של גילי, לביא 39בת 

ויערה. כמו כן יש לי תואר ד״ר לביולוגיה ואני 
ולוגיה במרכז מנהלת את המעבדה לפת

הרפואי בני ציון. כבת להורים שעסקו 
בתחומי הכלכלה, אני מבינה את החשיבות 
של התנהלות כלכלית נכונה. כמנהלת אני 

מודעת למערכת שיקולים מורכבת, תוך 
רתימת המערכת למטרה. כחברת קיבוץ 

טרייה יחסית, אשמח לקחת חלק בהנהלה 
הכלכלית של הקיבוץ, ואני מאמינה 

 -שלי תהיה גם בפן הכלכלי שהתרומה
מקצועי אך יותר ברמת השיקולים הענייניים 

כנציגת ציבור. וזאת על מנת להמשיך 
 ולאפשר לקיבוץ שלנו שגשוג כלכלי.

 מקווה כי תתנו לי את תמיכתכם
 

 אמיר אבנון:
, לפני כשנה חזרתי עם 2נשוי + 37בן 

משפחתי לקיבוץ לבנות את ביתנו בשכונה 
והעשייה  יי הקהילההחדשה ולהשתלב בח

בקיבוץ.  אני בעל תואר ראשון בכלכלה 
 וניהול עם התמחות במימון ממכללת רופין.  

שנים בתור כלכלן  7בעל ניסיון של מעל 
ואנליסט בחברות בינוניות וגדולות במשק, 

בהן אפקון )חברה ציבורית העוסקת בתחומי 
 תשתיות ונדל"ן(, חברת זאפ גרופ )דפ"ז, זאפ

 השוואת מחירים( וחברת צים )ספנות(.
אני מביא איתי ניסיון בעשייה וראיה כלכלית 
במגוון תחומים, בניה ומעקב אחר תקציבים 

בסדרי גודל שונים הן של חברות והן של 
 .פרויקטים, בניית תכניות עסקיות ועוד

אני מציג את מועמדותי לנציג ציבור בהנהלה 
מהידע הכלכלית ובטוח שאוכל לתרום 

 והיכולות שלי לצוות.
 

 עמית אילת:
מאז ומתמיד ראיתי את הצלחתו החברתית 
והכלכלית של הקיבוץ כנושא בעל חשיבות 

רבה, ולאחר מעורבות במספר גופים )הנהלה 
 חברתית, דירקטוריון סילורה, צוות שיוך 

ועוד(, אני מבין שהדרך הטובה ביותר 
 ופיםלהשפיע ולתרום היא נוכחות ישירה בג

 וית הדרך.והעוסקים בקבלת ההחלטות ובהת
ההנהלה הכלכלית היא מהגופים  לתחושתי,

 המהותיים ביותר במערך הארגוני של הקיבוץ, 



 
ואני רואה חשיבות רבה באפשרות למעורבות 

 בתחום זה.
 

 חנן כהן : 
כנציג הציבור בהנהלה כרגע אני מכהן 

הכלכלית בקדנציה שמסתיימת וברצוני 
מיכולתי לקדנציה נוספת.  להמשיך ולתרום

בתקופת כהונתי הייתי נציג פעיל, הבעתי את 
דעותיי ואמירותיי וקידמתי החלטות. ישנה 

חשיבות להנהלה עצמה ולציבור שיהיו 
נציגים הממשיכים מהקדנציה הקודמת ויהיו 

 חלק מדיוני ההמשך גם בקדנציה הבאה.

אני מאמין שתפקידה של ההנהלה הכלכלית 
התנהלות הכלכלית הוא לקדם את ה

הקיבוצית לפתח ולהצמיח את מקורות 
ההכנסה שלנו. מצד אחד לשמור ולפתח את 

המצב הקיים ומצד שני להצטרף למיזמים 
כלכליים חדשניים ועתידיים, עלינו להתאים 

את עצמנו לסביבה הכלכלית החיצונית 
שמחוץ לקיבוץ. בנוסף, אני רואה חשיבות 

תיקוף  עליונה בשקיפות המידע לציבור,
 ויישום ההחלטות הלכה למעשה. 

אני מביא עימי ניסיון וידע מעבודתי מחוץ 
לקבוץ בהשתתפות בהנהלות של חברות בין 

לאומיות שעוסקות בנושאים יצרניים, 
כלכליים וכספיים. בנוסף לכך צברתי ניסיון 
בהנהלה הכלכלית של הקיבוץ ,חבר בועדת 
הכספים ונציג ציבור בוועד מנהל תעשיות 

כ.מ.  חשוב לי להמשיך לתרום, 
ולהיות שותף בהתנהלות הכלכלית  להשפיע 

והחברתית של הקיבוץ. אני רואה בכך 
שליחות להמשך היציבות החברתית 

 וההתנהלות שלנו כקהילה.
אודה לכם על בחירתי בקלפי לקדנציה 

 נוספת.
 

 נפתלי פניגר:
כמה מילים עלי:  מהנדס אלקטרוניקה 
בהשכלתי . הקמתי עם עוד חברים את 

 .  וניהלתי 2000סילורה פיתוח לקראת שנת 
עדין אני .  2014את החברה עד אמצע שנת 

 עובד בסילורה פיתוח במשרה חלקית.
ועוסק בימים בקיבוץ אני אחראי תקשורת 

אלו בפרויקט להעברת כל התקשורת לסיבים 
 אופטיים.

ני דירקטור במספר חברות של הקבוץ ובין א
צוות מצומצם שעוסק בהקמת חברת היתר ב

 נאביס.הק

 
במסגרת הנהלה כלכלית אעסוק בבקרה על 
הפעילויות השונות וחיזוקן . בנוסף אפעל 

להכניס צעירים למערכת הכלכלית של 
הקבוץ. הנושא הזה עולה בכל שנה ולא קורה 

הרבה.  אשאף להיות חלק מצוות שיביא  
ות ופעילויות חדשות שישפרו את ייזמו

הרווחיות של הקבוץ ויתנו מקומות עבודה 
 לחברים בתחומים שונים. נוספים

 

 יואב גירש
הקיבוץ ותאגידיו מתפתחים וצומחים בשנים 
אלו ונמצאים בתוך תהליכי שינוי מרחקי לכת 

שישפיעו על עתיד כולנו לעוד שנים רבות 
קדימה. הקיבוץ חשוב ויקר לליבי ואני רוצה 

 להשפיע מתוך מוקדי קבלת ההחלטות. 
בשנים האחרונות אני מתפתח בתפקידים 

ניהוליים ומתמקצע באופן פרקטי -כלכליים
ובאופן פורמלי. זה בא לידי ביטוי ראשית לכל 

ובעיקר בניהול המטע שהפך לענף מרכזי, 
צומח וריווחי. ובנוסף אני יושב כיום 

בדירקטוריון גליל שוק מקומי מקבוצת 
מילואות. בעברי ישבתי בהנהלות נוספות 

ים חברתיים, המרכזי-בעלות היבטים כלכליים
 כ"כ בחיי קיבוץ ומשפיעים על כל חבר/ה.

אני מגיע לתפקיד מתוך כוונה ללמוד לעומק 
את התאגידים שלנו, סביבתם העסקית, 

והסיכויים והסיכונים בפניהם אנו ניצבים. 
אפעל בתום לב, שיקול דעת עצמאי, הגינות 

 תודה. ויושר לטובת קידום הקיבוץ ותאגידיו. 

 

 

 עם רבקה גליק 
 מותה  על - באבלה

  אמהשל 
 בשיבה טובה

 משתתפים בצער המשפחה 

 תנחומים לכולם

 



 
 ברומנית – רוץ למיליוןהמ

לפני מספר ימים הורגשה בקיבוץ תכונה 
גדולה ומאד לא שגרתית. מכוניות גדולות 
ורבות נכנסו בתנופה ומהם ירדו זוגות של 

צעירים שהתחילו לרוץ לכל עבר לחפש סימן 
דרך. יחד עמם הגיעו צוותי צילום שרצו 

אחריהם וניסו להדביק אותם כדי לתפוס 
 תמונות ומצבים משעשעים. אחרי בירור קצר

 ליאור בירקהתברר שהמארחת שלהם היא 
אשר על התרבות וממנה שמענו את הפרטים 

 הבאים: 

 
 סימן דרך לזוגות

וכרת "המרוץ מיזיה הומדובר בתוכנית הטלו
ויזיה ולמיליון" אבל הפעם של ערוץ הטל

הזוגות  4החבר'ה שהגיעו אלינו היו הרומני. 
 גמר. ים במרוץ שהגיעו לשלב חצי ההאחרונ

החום הגדול והלחות לא הרתיעו אותם והם 
היו צריכים לפתוח כוורות של דבורים 

 ולרדות את הדבש שבתוך הכוורות. 

 
 ילוםהמתחרים וצוות הצ

בסיוע דבוראי ישראלי שפיזר כוורות ליד 
 –מגרש הטניס, הם נלחמו בחום ובדבורים 

הדבש היה מתוק... המתחרים היו אבל 
רומנים כולם אבל צוות ההפקה והצילום היה 

 נלאומי מכמה ארצות אירופה. בי

 
 הזוג במקום השלישי



המלווה הישראלית של ההפקה סיפרה שיום קודם 
אחרי שזוג אחד יגיע  -היום היו בקיבוץ ברעם ו

שלושת הזוגות יקבעו  –הגמר בחצי  –אחרון 
 - שיגיעו לגמר. שלב הגמר המכריע והדרמטי יערך

 . הבירהבירושלים  –איך לא 

 
 אומיצוות הצילום הבינל

 

 לוח הרמזים לזוגות

 

 אבא דוביק האהוב

שנה מאז עצמת את  -היקר לי מכל. היום 
במיטתך שלך בביתך, סביבך אמא  ,עינייך

וארבעת בנייך. כמו שרצית ותכננת את חייך, 
 כך גם את מותך. 

היינו קרובים מאוד כל החיים. נתת לי כל כך 
הרבה ביטחון, השכלה, חוכמה ואהבת החיים 

החכמה בשילוב של חומר ורוח. אהבת 
היכולת לשלב את אריסטו,  .וחוכמת האהבה

גלילאו עם והרמב"ם, מוסיקה קלאסית, 
בישול, יין משובח, עט של "מונט בלאן" 

שקנינו בדרום אפריקה, ומעל לכל אהבת 
החיים, האופטימיות ושמחה במי שאתה ומה 

 שאתה. 

לדעת שאין קיצורי דרך, רק עבודה קשה 
ך להמשיך שגים, ושתמיד תמיד צריימביאה ה

ולחלום, לשאוף ולהתעניין. החיבוק הכי 
מיוחד בעולם היה שלך, לימדת אותי איך 
לגעת הן בנפש והן בגוף, איך לכתוב ולא 

פחות חשוב, איך להקריא את מה שנכתב. 
לימדת אותי גם מה הם ריחות הבשמים 

 וטעם החיים. 

אני כל כך מתגעגע אלייך ותמיד תהיה נצור 
 . נוח בשלוםבליבי עד ששוב נפגש

 בנך אורן    

 



 

 מפגשים  -הגיל השלישי  

משבוע לשבוע אנחנו נחשפים, במפגשי ה"גיל 
השלישי" השבועיים שלנו, לעוד ועוד תכנים 
מעניינים ומחקרים חדשים המוצגים בפנינו, 

ידי מרצים צעירים חברי הקיבוץ -בעיקר, על
בני דור הבנים ואפילו הנינה הראשונה של 

 הקיבוץ..

לאחרונה את שתי הרצאות מרתקות שמילאו 
מירון שיפר שסיפר  ידי:-המועדון הובאו על

האתגרים העומדים בפני החקלאות ”-על 
הגידולים ”. מסריק בשנים הקרובות-בכפר

המסורתיים אותם גידלנו שנים רבות, אינם 
משתלמים יותר מבחינה כלכלית, הסביר. 
החקלאות עברה שינויים ויש להתאימה 

 למציאות שהשתנתה.

אב, העומדת לקבל תואר ד"ר ארי-וענבר כהן
מהי אהבת ילד “לפסיכולוגיה, שהרצתה על 

להוריו והאם קשיים בילדות נוכל לתקן 
 בבגרות".

במסגרת תהליך בדיקת "רווחת הגיל 
השלישי", הזמנו לפני שבוע לארוחת בוקר 

חגיגית, מפוארת, עתירת טעמים וערוכה כמו 
בתמונות מתוך קטלוג אוכל יוקרתי, מעשה 

ה רשף מקפה "צ'כוליטא". היתה זו ידי מי
פתיחה לשיחה סביב שולחנות עגולים 

בהנחיית ורד אריאל.                           
סיכום התהליך ומסקנותיו יוצגו באמצע 

 חודש אוגוסט.

נפגשנו גם עם אורלי רוזנפלד מעין המפרץ, 
הספר "אופק"  בקיבוץ -מורה ומחנך בבית

רלי לשנת שבתון, לפני שנתיים יצא או עברון.
אותה החליט לממש בטיול משפחתי בהודו, 

אורלי פתח את  ביחד עם רעייתו וילדיו.

במחמאות  - "Yתרמילאות דור ה "הרצאתו, 
המועדון שלכם הוא פינת חמד “מסריק. -לכפר

מבפנים ומבחוץ. עיינתי בספר הקיבוץ שלכם, 
זאב בפתיחת -הקשבתי לשיר שקראה נילי בן

 לומר שזהו מקום מרשים". המפגש ואני רוצה

 

 

   -מעט מהרצאתו של אורלי  

"בנסיעתנו להודו עברתי מסע חיצוני ופנימי. 
היינו בשישה מקומות, שהיו הבסיס שלנו, 

מהם יצאנו לטיולים וחזרנו לבסיס וכך הלאה. 
הישראלים כובשים לעצמם שביל בתוך הודו. 

חמישים אלף מטיילים ישראלים עוברים 
מטיילים שלנו מתייחסים אותה כל שנה. ה

לטיול שלהם בהודו, כמו אל טקס מכונן של 
זהות ישראלית. בזכות התפתחות 

הטכנולוגיה, הדיגיטל, ההייטק, הרפואה ועוד 
מש שנים נחשבות היום לדור ועוד, כל ח

 חדש.  

המחקרים מצביעים על שישה דורות, 
בני דור זה . Y -שהאחרון בהם הוא דור ה

. הם אינם 90 -וה  80 -נולדו בשנות ה
 –דיכוטומיים )חד צדיים(. הם מכילים הכל 

מצד אחד נהנתנות ומצד שני גם חיפוש אחר 
משמעות. הדור הזה נמתח מאחרי הצבא ועד 

הם דואגים  גיל ארבעים. רק אז הם מתבגרים.
הארץ, וטוענים שהדורות -מאוד לכדור

הקודמים להם פגעו קשה והרסו את הכדור 
ש תקווה למין האנושי, זהו היפה שלנו. אם י

אורלי סיים בשיר "מהרי נא" .   Yדור ה 
שכתב אהוד בנאי, והוא, לדעתו, מאפיין את 

  Y -דור ה

                                               יש לו חום גבוה הילד בן שלושים
                           הוא שוכב על הספה בבית הוריו

                  יש לו חום גבוה םכן הוא בן שלושי
  הוא חוזר אל חדר נעוריו.

                         יש לו חום גבוה הילד בן שלושים
                             הוא מובטל מעבודה ואהבה

                       אבל עדיין לא יודע כן הוא בן שלושים
  מה יעשה כשיגמור את הצבא.

                         והניחי על ליבי תחבושתמהרי נא 
                          בטרם תשכיביני לישון

                                וספרי לי על הילד שהייתי
 איך שמחתי על הגשם הראשון.

 )קטעים מתוך השיר(

נפגש   -  28.7.21יום רביעי   -בשבוע הבא  
דרכה עם צביקה באר, ראש מחלקת ה

ובטיחות בדרכים מבית עמותת "אור ירוק". 
בטיחות בנהיגה לאזרחים “שם ההרצאה: 

 וותיקים".

המרצה יציג דילמות לא פשוטות כמו: האם 
ומתי מומלץ להפסיק לנהוג ? בטיחות בנהיגה 

בקלנועיות. מה יקרה לעצמאות ולניידות 
 שלנו כשלא נוכל לנהוג יותר.



יש ומורכב צביקה באר יביא לפנינו נושא רג
 ביותר. אנחנו מדגישות שהרצאה זו מיועדת

 לגברים ונשים כאחת.

נפגש עם אלוף משנה  11.8.21ביום רביעי 
במילואים שרון שילה, בן קיבוץ יגור לשעבר, 
שהיה מפקד טייסת מסוקים במלחמת לבנון 

  השניה.   )תוגש ארוחת בוקר(

 צוות "הגיל השלישי"  -קיץ מהנה ובריא  

 

 

 –נהלות לצד הקורונה עדכון הת
22/7/21 

 2חולה,  1 – מצב מבודדים וחולים [1 
 מבודדים

  -הנחיות [ 2
  מחוסנים אינם צריכים בידוד. עם זאת

מכיוון שאנחנו מבינים כי מחוסנים נדבקים, 
אנחנו מבקשים שמי שנחשף לחולה מאומת 

ויש חשש מהדבקה לבצע בדיקת קורונה 
 ולהיות בבידוד עד קבלת תשובה.

  ימים  7בידוד למי שאינו מחוסן הינו
יום ללא בדיקות(.  14בדיקות ) 2למי שעושה 

בדיקה ראשונה מיד עם הכניסה לבידוד 
ובדיקה שנייה ביום השביעי.  סיום בידוד 

עם קבלת תשובת הבדיקה השנייה, אין צורך 
 ס ממשרד הבריאות..מ.לחכות לס

  ,מבוגרים כמו גם ילדים ובני נוער
ם טוב עם תסמיני קורונה שאינם מרגישי

)שיעול, חום נזלת(, ללכת לבדיקה ולא 
 לקחת סיכון של הדבקה רחבה.

   10חולים צריכים להיות בבידוד 
ימים,  10ימים. יכולים לצאת מבידוד לאחר 

 רק במידה ואין תסמינים.  

  –[ הנחיות בידוד ביתי 3

  בידוד של אחד מהמשפחה בתוך
המשפחה. הבית, הינו בידוד מוחלט משאר 

המצאות בחדר בנפרד ושימוש בחלל המרכזי 
 רק כאשר בני הבית האחרים לא נמצאים.

 

[ שירותי הקיבוץ: כלבו, חדר אוכל, מכבסה 4
  -וכו' 
 אנחנו רוצים  ית מסכות!יש חובת עט

להימנע מהעמדת סדרן בכניסה 
ובטוחים כולנו יכולים לקחת אחריות 

 אישית לכניסה רק עם מסכה. 

 אנחנו נערכים להפרדת  בחדר האוכל
שעת אכילת הילדים משאר חברי 

הקיבוץ. לכן בבקשה להגיע לאכול רק 
 !13:00עד השעה 

  –[ תרבות 5
 פעילות התרבות יהיו בחוץ 

  במידה והפעילות מותאמת רק למקום
סגור, יש לעטות מסיכה לאורך כל 

 האירוע

  –[ חינוך 6
  פעילויות החינוך ממשיכות כרגיל. עם

לאטרקציות בחוץ או סגירת התאמות 
 מקום רק לקיבוץ.

  הגעת הורים לגיל הרך מחוייבת
במסכה! אנחנו מבקשים מכל ההורים 

 לעמוד בהנחיות אלו.

  ילדים שאינם מרגישים טוב, צריכים
להישאר בבית ובמקרה של תסמיני 

 קורונה לערוך בדיקה. 

  אם אחד מבני המשפחה עם תסמיני
את  קורונה, אנחנו מבקשים להשאיר
הילדים בבית עד קבלת התשובה 

 מהבדיקה.

  –[ חיסונים 7
אנחנו ממשיכים ומעודדים את כל מי שלא 

 ומעלה(, ללכת ולהתחסן.  12התחסן )גילאי 

 
 בריאות טובה לכולנו

רק ביחד ובאחריות אישית שכל 
 אחד ואחת, נצלח את התקופה!

 
 צח"י קורונה

 



 

 

ח"בים מבלים את ילדי המר
פעם. הקיץ במשחקים של 

חום הגדול לא מפחית את ה
 יף. ההנאה והכ

מתחסנים 12 -ם בני ובנות הג  

)בתמונה משמאל: ענבר דוכס 
עדי ועומר  –והתאומות 

 רוזנקיאר(

אנחנו קוראים לכל מי 
ללכת  -שיכול 

 ולהתחסן
 

  

 

 בימים האחרונים היה
 חג לעובדים המוסלמים

במטבח וחדר האוכל. 
מי שתפסו יוזמה 

והתנפלו על מבורכת 
היו  הכניסהרחבת 

 מיכל וישי שמאלי
ותה ועכשיו א רצפוקש

היא נקיה ומכובדת. 
 כבוד למתנדבים

  הצעירים. 



          
 החמים הגיעו הימים

 ובתיירות מתחדשים
 ,"שבת ישראלית"שישי ושבת, ממשיכים בב

יותר  -צ. ואתם "בשעות הבוקר ואחה
רשם לסיורים ופעילות ללא יממוזמנים לה

עלות. יש רק לבחור תאריך ושעה ולהגיע 
                                              לפעילות.

שבת ישראלית הינה מיזם נפלא של משרד 
התרבות והמועצה לשימור אתרים, בו 

נפתחים אתרי מורשת לקהל הרחב ללא 
 עלות. 

ור, ביקר עמרי שלמון, מנכ"ל המועצה לשימ
יקט זה ממשיך שפרולנו אצלנו השבוע ובישר 

 !2022גם בשנת 

ו מחזירים את חנאנ 24.7בשבת הקרובה, 
 .שעות הבוקרלד והיצירה בסדנאות השוקו

פעילות מעולה לילדים, בהנחיית 
ליטרית שלומית זמיר משוקולד אודט. והשוק

 מוזמנים לקבל פרטים נוספים.

  20.00שבת, לכבוד טו באב, בשעה  ובערב
מופע שירה בציבור עם ישראל דיין. בדשא 

 ראשונים.חצר של 

רשם. עלות כרטיס לחברי כפר ימוזמנים לה
 . שח לאדם 30 -מסריק בלבד 

 נשמח מאוד לראותכם.

 אפרת פלד שדה

 

 

 

 

 

 

 

 



 


